



## REFERAT

<b>Mødedato:</b>	3. marts 2021
<b>Mødetidspunkt:</b>	Kl. 13.00 – 16.00
<b>Mødested:</b>	Teams
<b>Deltagere:</b>	Kim Andersen, Henrik Michaelsen, Simon Larsen, Vibeke Raun Bøg, Jørn Laursen, Jørn Rise og Jan Nørner
<b>Afbud:</b>	Ingen
<b>Referent:</b>	Jan Nørner

### REFERAT:

<b>1. Velkomst (fast punkt)</b>	<p>Kim Andersen bød velkommen til dagens møde. Meddelte, at der ikke var indkommet afbud.</p> <p>Toldudvalget blev enige om at starte mødet med pkt. 6: Hundetjenesten.</p>
<b>2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt)</b>	<p>Den udsendte dagsorden blev godkendt.</p>
<b>3. Opfølgning på referat fra seneste møde (fast punkt)</b>	<p>Ingen bemærkninger, da alt relevant er medtaget under dagens dagsorden.</p>
<b>4. Tillægsforhandlingerne 2021 – Status</b>	<p>Tillægsforhandlingerne for 2021 følger den aftalte proces. pt. afholdes der PULS ude i de enkelte enheder, og der bliver løbende indsendt individuelle indstillingsskemaer fra medlemmerne. DTS TR'ernes roller og opgaver er ligeledes fordelt.</p> <p>Toldudvalget havde en drøftelse om, hvorvidt personalelederne ifm. lønsmatalen skal meddele, om der vil blive indstillet til tillæg eller ej. Det er toldudvalgets erfaring, at hovedreglen er, at der ikke blive tilkendegivet ved lønsamtalen, og at det er en "instruks" fra toldledelsens side. Toldudvalget har via DTS sekretariat undersøgt retningslinjerne omkring afholdelse af PULS, herunder vejledninger mv., men det er ikke helt entydigt, hvorvidt personalelederen skal give denne tilbagemelding om indstilling eller ej.</p> <p>Ud fra de oplysninger der er modtaget, er det toldudvalgets opfattelse, at personalelederne bør meddele medarbejderne, om der vil ske indstilling til tillæg eller ej. Dog med</p>

	<p>det forbehold, at der ikke kan loves noget og at der derfor ikke er nogen garanti for til-læg. Kim Andersen vil meddele toldudvalgets opfattelse til toldledelsen.</p> <p>Der var endvidere en generel drøftelse omkring de lønninger nyansatte tilbydes i for-hold til allerede ansatte. Der kan være mange individuelle hensyn i den forbindelse, men det overvejes, om Toldudvalget på et tidspunkt skulle sætte fokus på området.</p>
<p><b>5.</b></p>	<p><b>Scannergruppen – herunder flytning af scanner fra Aarhus Havn til Padborg pr. 1. juni 2021</b></p> <p>Udvalget drøftede den seneste udvikling, og det kan konstateres, at der ikke er fundet løsninger for de medlemmer, der er berørt af flytningen, og som ikke ønsker at flytte arbejdssted til Padborg.</p> <p>DTS sekretariat og Toldudvalget er løbende kommet med konkrete forslag til løsninger, herunder indplacering i andre enheder og oprettelse af stillinger som scannerkoordinatorer, men uden at det har givet noget resultat.</p> <p>Toldudvalget drøftede også den udmelding der er kommet fra den arbejdsgruppe, der planlægger selve flytningen af scanneren i Aarhus, rekruttering af nye medarbejdere og oplæring af disse. I det notat, der er lavet, forventes det at der vil være hidtidige kompetencer på scannerområdet, som der kan trækkes på i den forbindelse. Uden der i øvrigt er henset til, at meget få medarbejdere har tilkendegivet, at de flytter med til Padborg. Der skal allerede her i foråret 2021 ansættes 4 nye (eksterne) medarbejdere til scannerområdet, og ud fra det oplyste er der i alt 90 ansøgninger, heraf 4 interne. Uddannelsen af de nye medarbejdere vil tilsyneladende blive købt eksternt.</p> <p>Toldudvalget følger udviklingen tæt, også i SU-regi. Der vil også blive fulgt op på det økonomiske aspekt i den ledelsesbeslutning, der er taget.</p> <p>Under dette punkt kom toldudvalget også ind på, at toldledelsen er for tiden ved at kigge på normeringen på henholdsvis fysisk kontrol og illegal kontrol i Toldstyrelsen. Herunder de geografiske aspekter.</p>
<p><b>6.</b></p>	<p><b>Hundetjenesten – status og opfølgning</b></p> <p>Henrik Michaelsen og Simon Larsen har udarbejdet udkast til notat omkring hundetjenesten, der skal sendes til ledelsen. Udkastet vil blive gennemgået og tilrettet af Kim Andersen og Jan Nørner. Det tilrettede notat sendes i høring i Toldudvalget inden det sendes.</p> <p>Toldudvalget havde i øvrigt en lang og tilbunds-gående drøftelse omkring hele situationen i hundetjenesten og indholdet i inspirationsnotatet., herunder</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ansættelse af hundeførere.</li> <li>• Anskaffelse af hund.</li> <li>• Tilsynsførendes roller og opgaver.</li> <li>• Økonomi.</li> </ul> <p>Det er toldudvalgets opfattelse, at der blandt hundeførerne er delte meninger om, hvordan området fungerer. Derfor overvejer Toldudvalget også at lave en spørgeundersøgelse, således tilkendegivelserne kan komme frem.</p>
<p><b>7.</b></p>	<p><b>Corona-situationen</b></p> <p>Toldudvalget drøftede den generelle situation, herunder udviklingen i forhold til Corona/Covid-19. Det kan konstateres, at der ikke er meget nyt, bortset fra, at Toldstyrelsens retningslinjer nu er lagt på intranettet. Arbejdsmiljøorganisationen har efter sigende ikke været inddraget i udarbejdelsen af retningslinjerne.</p>

	<p>I retningslinjerne anbefales det, at man så vidt muligt løser kontrol og tilsynsopgaver i faste hold bestående af de samme medarbejdere. Det er dog Toldudvalgets opfattelse, at dette ikke praktiseres alle vegne.</p>
<p><b>8. Finanslov 2022</b></p>	<p>Toldudvalget vil lægge en plan for, hvorledes udvalget kan komme med input til de kommende finanslovsforhandlinger. Udvalget nedsatte i den forbindelse en arbejdsgruppe bestående af Jørn Rise, Kim Andersen og Jan Nørner. Af umiddelbare områder blev følgende drøftet:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Toldmedarbejdernes beføjelser.</li> <li>• Indsats på cigaretområdet – indsmugling og produktion.</li> <li>• Flere scannere.</li> <li>• Inspiration fra andre lande, herunder samarbejdet i NTO (Nordisk toldtjenestemandorganisation).</li> <li>• Politisk kontakt.</li> </ul> <p>Listen er ikke udtømmende, og planen skal være færdig i god tid inden sommerferien.</p>
<p><b>9. Forberedelse af Toldstyrelsens SU-møde den 11. marts 2021</b></p>	<p>Toldudvalget drøftede dagsordenen til det kommende møde, bla. med fokus på:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Flytningen af scanneren i Aarhus til Padborg.</li> <li>• Indhold i jobopslag ift. målgruppe og uddannelsesmæssig baggrund.</li> <li>• Erfaringerne med at arbejde hjemme samt andre tiltag ifm. Covid-19-situationen.</li> <li>• Budgetteret lønsum ift. faktisk forbrug i 2020.</li> </ul>
<p><b>10. Bordet rundt (fast punkt)</b></p>	<p><u>Vibeke Raun Bøg</u></p> <p>Vibeke har skrevet ud til medlemmerne omkring processen for valg af TR under de givne omstændigheder (Covid-19). Vibeke er i den forbindelse blevet skriftligt genvalgt, da ingen andre ønskede arbejdet som TR (fredsvalg).</p> <p>Vibeke planlægger herefter at indkalde til virtuelle medlemsmøder.</p> <p>Det er bekymrende, at der for tiden er en del medarbejdere der stopper, dels som følge af tjenestefrihed, nyt job og pension.</p> <p><u>Simon Larsen</u></p> <p>Den planlagte midlertidige flytning i pavilloner er udskudt ca. 1 måned, da der har været udfordringer med IT-installationerne.</p> <p>Der afholdes virtuelt valgmøde i Middelfart den 16. marts 2021, hvor Simon er på valg.</p> <p><u>Henrik Michaelsen</u></p> <p>Henrik præciserede i forhold til det seneste referat, at det er ikke som følge af handelsdirektørens besøg, at der nu sker kontrol af de ansatte i lufthavnen. Der er ingen sammenhæng mellem besøget og kontroltiltaget.</p>

	<p><u>Jørn Laursen</u></p> <p>Flytningen af scannerteamet fra Aarhus til Padborg fylder stadig en del på haven i Aarhus, og det giver en del uro.</p> <p>Jørn har skrevet ud til medlemmerne omkring processen for valg af TR under de givne omstændigheder (Covid-19).</p> <p><u>Kim Andersen</u></p> <p>Kim og Henrik er genvalgt skriftligt (fredsvalg) som TR, og der afholdes medlemsmøde med deltagelse af Jørn Rise og Jan Nørner den 23. marts 2021.</p> <p><u>Jan Nørner</u></p> <p>Jan orienterede om status på overenskomstforhandlingerne for 2021, hvor der nu forhandles om DTS egne specielle krav.</p>
<p><b>11.</b></p>	<p><b>Synlighed og kommunikation (fast punkt)</b></p> <p><u>Toldudvalgets nyhedsbreve</u></p> <p>Efter hvert møde i DTS Toldudvalg udsendes der nyhedsbrev via mail til alle DTS medlemmer i Toldstyrelsen. Er der medlemmer, der ved en fejl ikke har modtaget disse nyhedsbreve, så giv venligst en tilbagemelding til udvalgets formand Kim Andersen.</p> <p><u>Toldledelsens nyhedsbreve</u></p> <p>Toldledelsen udsender løbende nyhedsbreve til alle medarbejdere i Toldstyrelsen (primært via artikler på nettet). Når nyhedsbrevene modtages, bliver de videresendt til DTS sekretariat, der sørger for at videresende til samtlige DTS tillidsrepræsentanter til orientering. Herudover vil der været link til disse nyhedsbreve i DTS Toldudvalgs nyhedsbreve.</p> <p><u>DTS Hjemmeside</u></p> <p>DTS hjemmeside opdateres løbende med referater fra DTS Toldudvalgs møder.</p> <p><u>DTS Bladet Dansk Told &amp; Skat</u></p> <p>DTS Toldudvalg kan løbende indsende artikler, indlæg mv. til optagelse i DTS bladet Dansk Told &amp; Skat.</p> <p>Indlæg omkring "afholdelse af jubilæum" i Marts udgaven på side 33.</p> <p><u>Andet</u></p> <p>Toldudvalget giver løbende hørings svar på ændringer af lovgivningen.</p>
<p><b>12.</b></p>	<p><b>Eventuelt, herunder nyt møde</b></p> <p><u>Eventuelt</u></p> <p>Intet under dette punkt.</p> <p><u>Nyt møde</u></p> <p>Næste møde blev aftalt til den 28. april 2021, som udgangspunkt via Teams. Skulle der ske ændringer ift. restriktionerne omkring Covid-19/Corona, kan mødet eventuelt ændres til et fysisk møde.</p>